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У цэНтРы ўВАГі

КРыміНАл

РОДНАя мОВА

Прынамсі, штомесяц кіраўніку 
Шумілінскага раёна паступаюць 
дзесяткі пытанняў. Яны вельмі 
розныя па актуальнасці, але кожнаму, 
хто звяртаецца на “прамую лінію”, 
безумоўна, хочацца, каб яго пачулі 
і дапамаглі. Мабыць у большасці 
выпадкаў мясцовыя улады і неяк 
дапамагаюць, а калі такой магчымасці 
няма, грамадзяне атрымліваюць 
абгрунтаваныя тлумачэнні гэтаму.

На гэты раз дыялог з кіраўніка раёна 
з грамадзянамі пачаўся з некалькіх  
скаргаў гаспадынь на адміністрацыю 
сельгаспрадпрыемства "Лаўжанскае". 
Першы званок паступіў ад спадарыні 
А. Л. Пархоменка з вёскі Язвіна. 
Жанчыны справядліва абураны: 
цялят здалі ў гаспадарку на гадоўлю, 
а свае кроўныя грошы за іх не 
могуць атрымаць вось ужо чацвёрты 
месяц. У выніку давялося старшыні 
райвыканкама асабіста звярнуцца 

да дырэктара прадпрыемства. 
Як аказалася, гаспадарка ўсяго 
завінавацілася за цялят каля 150 
мільёнаў рублёў. Між іншым, паводле 
адпаведнага палажэння аб разліках, 
грошы павінны былі выплаціць ў 
дзесяцідзённы тэрмін. Выходзіць, 
што кіраўніцтва ААТ “Лаўжанскае” 
(дырэктар Кавальчук) дапусціла 
парушэнне, за якое трэба адказваць. 
Пакуль што Уладзімір Куранны 
паставіў гэта пытанне на кантроль, 
даў даручэнне знайсці неабходныя 
фінансы і выплаціць даўгі здатчыкам. 

З Шуміліна быў зварот ад 
спадарыні Т. В. Кляцковай з просьбай 
растлумачыць, чаму ў “жыроўкі” па 
квартплаце ўключаюць плату за 
капрамонт і падагрэў вады. Пытанне 
адпраўлена на адрас кіраўніцтва 
камунгаса, дзе павінен быць юрыст, які 
і растлумачыць сэнс гэтых плацяжоў.

Наступны шэраг пытанняў 

тычыўся працы работнікаў жыллёва-
камунальнай гаспадаркі раёна. Так, 
жыхарка з вёскі Башні ад імя сяльчан 
стамілася жыць без вады. Справа 
ў тым, што ў аграгарадку старая 
свідравіна выйшла са строю, а новая 
яшчэ бурыцца. Толькі праз месяц – 
напрыканцы кастрычніка абяцаюць 
завяршыць работы, наладзіць 
абсталяванне і падключыць свідравіну 
да водаправоднай сеткі. 

Былі званкі ад інвалідаў з Шуміліна. 
Спадар Ражноўскі і яго жонка ў 
сталым ўзросце, а жывуць ў інтэрнаце. 
Кватэрнае пытанне даручана 
вырашыць начальніку аддзела 
жыллёва-камунальнай гаспадаркі 
райвыканкама В. А. Емяльянаву. А вось 
жыхар райцэнтра У.П. Улюценка, які 
пражывае на вуліцы Зіны Партновай, 
не моджа рухацца на інваліднай 
калясцы па буйнаму шчэбеню. Заяўнік 
просіць кіраўніка раёна прыняць 

рашэнне аб дадатковым утрамбаванні 
дарожнага пакрыцця.

Калі усё больш-менш зразумела і 
вырашыць іх няцяжка, то пытанні, якія 
ўзнімаліся ў іншых тэлефанаваннях, 
актуальныя для многіх жыхароў 
раёна, а на вырашэнне некаторых 
з іх патрэбны і час, і вялікія сродкі. 
Але жыццё на месцы на стаіць. 
Пералік можна працягваць доўга, 
але варта сказаць і аб тым, што 
камунальнікі вядуць планавыя 
рамонтныя работы. Ідзе замена 
цеплатрас, водаправодных сетак, 
прымаюцца меры па ўцяпленні 
жылых дамоў многае іншае. І кожны 
кіраўнік або спецыяліст на сваім 
месцы павінен якасна выконваць  
работу, без валакіты разглядаць  
звароты грамадзян. Праўда і тое, 
што колькасць зваротаў і скаргаў па-
ранейшам не змяншаецца.

Алесь Шумскі

26 верасня адбылася чарговая “прамая тэлефонная лінія” са старшынёй раённага выканаўчага камітэта Уладзімірам Куранным. 
Практычна ўсе звароты грамадзян тычыліся сацыяльнай сферы.

На “прамой ліНіі” з Народам

Інцыдэнт адбыўся ў УА "Гарадоцкі 
дзяржаўны прафесійна-тэхнічны каледж 
сельскагаспадарчай вытворчасці імя 
И.В.Дарошчанка" у лютым 2014 года. Тады 
двое другакурснікаў пасля ўжывання 
спайса прама з заняткаў былі дастаўлены 
ў рэанімацыйнае аддзяленне Гарадоцкай 
ЦРБ. 

Як высветлілася ў ходзе разбору, адзін 
з вучняў, жыхар з Шумілінскага раёна, 
прынёс у каледж рэчыва шэра-зялёнага 
колеру і ў перапынку паміж заняткамі 
прапанаваў аднакурснікам папаліць 
ў прыбіральні. Хлопец з цікаўнасці 
набыў наркатычную курыльную сумесь, 
якая называецца спайсам, і пачаставаў 
таварыша, не папярэдзіўшы аб тым, 
што менавіта яны будуць паліць  Пасля 
скурвання самаробнай цыгарэты 
навучэнцы вярнуліся ў аўдыторыю, але 
працягнуць навучанне ўжо не змаглі. 
Спачатку яны гучна і без аніякіх прычынаў 
смяяліся, а затым страцілі прытомнасць. 
Ад немінучай смерці іх выратавала 
аператыўнае ўмяшанне медыкаў. Абодва 
пастаўленыя на ўлік да ўрача-нарколага.

Фігурант крымінальнай справы 
(ураджэнец Шумілінскага раёна), які 
вучыўся ў Гарадоцкім каледжы на судзе  
сцвярджаў, што скрутак з рэчывам, 
прынесеных у каледж, ён знайшоў на 
стадыёне, зразумеў, што гэта наркотык, і 
захапіў з сабой у навучальную ўстанову 
спецыяльна каб

папаліць. Частка знаходкі захоўвалася 
ў пакоі, дзе пражываў навучэнец. Аднак 
Па законе яго дзеянні былі расцэненыя 
як ўжыванне і распаўсюджванне 
наркатычных сродкаў. 

Юнак абвінавачваўся ў набыцці, 
захоўванні і збыце асабліва небяспечнага 
псіхатропнага рэчыва на тэрыторыі 
навучальнай установы (ч.3 арт.328 
Крымінальнага кодэкса), за што 
яму пагражала не менш за 8 гадоў 
пазбаўлення волі.

22 верасня 2014 года суд першай 
інстанцыі вынес рашэнне па справе 
непаўналетняга курца спайсу у 
Гарадоцкім каледжы - восем гадоў 
пазбаўлення волі ў выхаваўчай калоніі. 

Дарэчы, у цэлым па краіне за сем 
месяцаў бягучага года назіраецца 
рост на 7,9% (з 1420 да 1532) колькасці 
злачынстваў, учыненых непаўналетнімі, 
а таксама з іх удзелам.

ян Вайтовіч
П.С. Варта адзначыць, што акрамя 

прававых, ёсць яшчэ і медыцынскія 
наступствы ўжывання наркотыкаў, да 
ліку якіх адносіцца спайс. Яго ўжыванне 
прыводзіць да прыдуркаватасці, 
пагаршаецца праца вылучальнай 
сістэмы. Ныркі з часам забіваюцца 
таксінамі і шлаковом рэчывамі 
настолькі моцна, што фільтраваць 
хімікаты, якія трапляюць у арганізм, яны 
ўжо не ў стане. Большасць прадуктаў, 
якія мы ямо, поўныя хіміі, а вывесці 
яе ныркі не дадуць. Вынік - нырачная 
недастатковасць. Акрамя яе, можна 
атрымаць праблемы з печанню, якая 
таксама не скажа вам дзякуй за адкіды, у 
яе выкладзеныя. У яшчэ большай ступені 
пакутуе рэпрадуктыўная сістэма: 
значна зніжаецца патэнцыя ў мужчын, а 
жанчыны набываюць бясплоддзе.

Сяржук Горкі

Ураджэнец Шумілінскага раёна за распаўсюд спайса атрымаў  
8 гадоў турмы
Справа аб распаўсюдзе асабліва небяспечнага псіхатропнага 
рэчыва на тэрыторыі навучальнай установы разглядалася ў 
судзе Гарадоцкага раёна. Суд першай інстанцыі вынес рашэнне 
па справе непаўналетняга навучэнца Гарадоцкага каледжа - 
восем гадоў пазбаўлення волі ў выхаваўчай калоніі.

прапаНаваў спайс…

Расійская радыёстанцыя «Эхо 
Москвы» у ноч з 26 на 27 верасня 
зладзіла «Беларускую гадзіну». З 2 
да 3 гадзіны ночы ў эфіры гучала 
беларуская мова. Вяла перадачу 
журналістка Аліна Грабнёва 
(беларуска, ураджэнка Бабруйску, 
якая даўно ўжо працуе ў маскоўскіх 
СМІ).

Падчас «Беларускай гадзіны» 
абмяркоўвалася палітыка, 
праводзіліся апытанкі: вядучая 
цікавілася, ці стала ў жыцці расіян 
больш беларускіх тавараў пасля 

ўвядзення санкцый, і ці хацелі 
б слухачы, каб Лукашэнка стаў 
прэзідэнтам Расіі (дарэчы, большасць 
аудыторыі выказалася супраць такой 
ідэі).

Гучала беларуская музыка («Песня-
ры», «Ляпіс Трубяцкі», NRM). Праводзі-
ліся і моўныя конкурсы: напрыклад, 
расійскім слухачам прапаноўвалася 
здагадацца, што такое «навальніца» 
ці «дыван». Пераможцы атрымалі у 
падарунак кнігі Васіля Быкава (праўда, 
перакладзеныя на расійскую).

“Наша Ніва”

На радыё «Эхо Москвы» прайшоў беларускамоўны эфір. 

«Эхо москвы» 
гадзіНу размаўляла 

па-беларуску

"Ежедневник" працягвае аналіз 
буйнога бізнесу ў краіне. У другой 
частцы даследавання "Бізнес у рэгіёнах 
Беларусі: хто ёсць хто?", Прысвечанай 
прадпрымальніцтву Віцебскай 
вобласці, журналісты разгледзелі 
асаблівасці фарміравання прыватнага 
бізнесу на захадзе і ўсходзе вобласці, 

Да прыкладу, Шуміліна у сваю чаргу 
славіцца як адзін з "алкагольных" 
цэнтраў Віцебшчыны. Расейцы ў 2003 
годзе пабудавалі ў мястэчку гарэлачны 
завод "Славянскі прадукт", на якім 
наладзілі выпуск на падставе ліцэнзій 
былога кіраўніка "Росспиртпрома" 
Сяргея Зивенко гарэлачных брэндаў 
- "Сібір", "Славянскае золата", 
"Пятровіч", "Гжелка". Зараз завод 

выпускае "Сяброўку", NOVую, а з 2015 
года плануе вытворчасць пітной вады. 
Прадукцыя экспартуецца ва Украіну 
і Нямеччыну. Для нямецкага рынку 
выпускаецца гарэлка пад брэндам Par-
tizan - ён належыць вядомаму мінскім 
бізнэсоўцу, саўладальніку "ОБК Груп" 
Юрыю Маркавіча. 

Таксама ў Шуміліна ёсць таксама 
досыць буйную вытворчасць пладовых 
вінаў, якое арганізавала кампанія 
"Вежа". 

Яшчэ ў Шумілінскім раёне знаходзіцца 
бройлерная птушкафабрыка 
"Вітконпрадукт", а ў самім горадзе - 
вытворчы цэх ААТ "Малако".

“Ежедневник”

У райцэнтры Шуміліна ўплывовыя прадпрымальнікі таксама 
знайшлі танныя працоўныя рукі. 

бізНЭс у рЭгіёНах 
РынакРыНАК
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• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым – зрабіце бесплатную 
падпіску. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamu-
nikat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.

НАВіНы КУлЬтУРы

ГРАмАДСКАя бяСпЕКА

пРАВАпАРАДАКСЕлЬСКАя ГАСпАДАРКА

Рэйд пачаўся з аграгарадкоў 
Башні і Амбросовічы. Тут 
парушэнняў заўважана не было: 
машын і пешаходаў на сельскіх 
дарогах мала. Нават здалося, 
што Правілы дарожнага руху 
парушаюць ў асноўным у 
горадзе. І гэты факт пацвердзіла 
праверка правілаў пераходу 
скрыжаванняў у Шуміліне.

 У прыватнасці, на скрыжа-
ванні Луначарскага-Юбілейная 
жанчына вельмі спяшалася, 
нават ігнаруючы збоку 
міліцэйскую машыну. Да таго ж 
перабегала дарогу на чырвонае 
святло святлафора. Перабегла 
дарогу, але тут яе сустрэў 
начальнік дзяржаўтаінспекцыі. 
Жанчына папрасіла прабачэння 
і апраўдвалася, што  «гэта 
надарылася выпадкова у 
першы і апошні раз». Аднак 
пасля тлумачэнняў жанчына 
пагадзілася, што правілы 
ўсё ж такі парушыла. У 
дачыненні да яе быў складзены 
адміністрацыйны пратакол, на 
першы раз сума штрафу была 
мінімальнай - адна базавая 
велічыня. 

У гэты ж дзень былі выяўленыя 
яшчэ два падобных парушэнні. 
У неўсталяваным месцы 
пераходзілі дарогу на вуліцы 
Юбілейнай яшчэ дзве жанчыны. 

Падчас рэйду начальнік 
аддзялення ДАІ спыніў тры 
легкавушкі, кіроўцы якіх 
парушылі хуткасны рэжым. 
Усе тры кіроўцы апынуліся 
жыхарамі Віцебска, так што 

адміністрацыйныя пратаколы 
былі накіраваныя ў абласны 
цэнтр. 

Напрыканцы дня адправіліся 
ў рэйд па Нікіціха. Звычайна 
тут выяўляецца нямала 
парушэнняў, але на гэты раз 
было толькі адно: па краі 
праезнай часткі (было цёмна) 
ішоў мужчына. Яго здалёк не 
было відаць, паколькі флікер 
адсутнічаў. За такое парушэнне 
мужчыне давядзецца вылажыць 
з кішэні 150 тысяч рублёў 
штрафу.

Сяржук Горкі 
паводле зводак УУС

У рамках спецыяльнага комплекснага мерапрыемства 
«Увага - дзеці!" супрацоўнікі ДАі тыдня некалькі 
рэйдаў па дарогах раёна. 

рЭйд па дарогах 
ШуміліНШчыНы 

Адзін жыхар Полацка некалькі 
месяцаў таму быў пазбаўлены 
вадзіцельскага пасведчання. 
Аднак мужчына без права 
кіравання пратрымаўся нядоўга 
– пайшоў на хітрыкі. Набыў новы 
дакумент – цяпер ужо  фальшывы 
на чужое імя і… зноў сеў за руль 
аўтамабіля. 

Толькі вольна “рассякаць” 
па дарогах пад несапраўдным 
прозвішчам яму прыйшлося. 
Гора-вадзіцель неўзабаве быў 
затрыманы супрацоўнікамі 
дарожна-патрульнай службы 
ў Шумілінскім раёне. Падман 
адразу раскрыўся: зусім не 
падыходзіў год нараджэння. 
Да таго ж мужчына знаходзіўся 
за рулём на падпітку, прычым 
паўторна на працягу года. 

Зараз ніякія апраўданні 
парушальніка: што маўляў,  ён гэ-
та пасведчанне нібыта знайшоў, 
а далей не ведаў, якое пакаранне 
за гэта бывае – на рахунак не 
прымаюцца. Супрацьпраўнымі 
дзеяннямі мужчына зрабіў 
дрэнна толькі сабе. Паводле 
начальніка аддзялення ДАІ 
Шумілінскага РАУС Н.В.Гаралевіча 
па закону за гэта яму пагражае 
канфіскацыя аўтамабіля, 
папраўчыя работы тэрмінам да 
двух гадоў або пазбаўленне волі 
тэрмінам да двух гадоў. Мала 
таго, у адпаведнасці з новым 

заканадаўствам за паўторнае 
кіраванне ў нецвярозым стане 
транспарным сродкам уведзена 
абавязковая яго канфіскацыя.

І гэта яшчэ не ўсё.  За 
падробленае пасведчанне 
кіроўцы ў адпаведнасці 
з часткай 1 артыкула 380 
Крымінальнага кодэкса 
Рэспублікі Беларусь «Падробка, 
выраб, выкарыстанне альбо 
збыт падробленых дакументаў, 
штампаў, пячатак, бланкаў» 
пагражаюць грамадскія працы, 
або штраф, або папраўчыя 
работы тэрмінам да двух 
гадоў, або арышт тэрмінам да 6 
месяцаў, або пазбаўленне волі 
тэрмінам да двух гадоў.

Варта дадаць, што растучыя 
масштабы аварыйнасці на 
дорогах найбольш стварае 
менавіта такі кантынгент 
парушальнікаў дарожнага руху. 
П’яныя вадзіцелі-бяспраўнікі 
застаюцца сапраўдным 
галаўным болем не толькі для 
праваахоўнікаў, але і для ўсяго 
грамадства. Дарэчы, больш 
за 550 вадзіцеляў з пачатку 
года затрыманы на дарогах 
Віцебскай вобласці за кіраванне 
транспартным сродкам у стане 
алкагольнага ап'янення. Прычым 
45 з іх дазволілі сабе паўторна 
сесці за руль пасля ўжывання 
спіртнога.

На аўтадарозе ўтадарозе Віцебск-Полацк Шумі-
лінскае ДАІ затрымала кіроўцу, які прад’явіў 
пасведчанне кіроўцы на чужое імя.

падроблеННае 
пасведчаННе

Развядзенне гусей лічыцца 
бізнесам са стоадсоткавай 
рэнтабельнасцю. Прыкладна 
500-800 галоў могуць 
забяспечыць ўладальніку 
стабільны даход. Таму 
на Віцебшчыне заняліся 
вырошчваннем буйной хатняй 
птушкі. Да прыкладу, у той жа 
Еўропе разводзяць гусей у 
прамысловых маштабах як на 
мяса, так і на печань. А нашай 
краіне гусей гадуюць звычайна 
на прыватных падворках, 
або сялянска-фермерскіх 
гаспадарках. 

 На рынку высока цэняцца 
гусіны тлушч і пух, а гусіная 
печань лічыцца дэлікатэсам.
Калі ініцыятарам новай 
справы ў Шумілінскім 
раёне: развядзенем гусей 
у сельгаспадарцы выступіў 
малады дырэктар з 
“Прыазёрнага міра” Аляксей 
Пытко – многія скептычна 
паставіліся да рызыкоўнага 
праекта. Існуе меркаванне, 
што вырошчванне гусей 
у дзяржаўным сектары 

сельскай гаспадаркі – вельмі 
складаная справа, якая 
патрабуе асаблівай тэхналогіі. 
Да таго ж птушкагадоўляй у 
нас пакуль што займаюцца 
на спецыялізаваных 
прадпрыемствах, а не ў 
звычайных калгасах. Праўда, 
Аляксей Мікалаевіч меў 
асабісты вопыт працы 
на сумесным беларуска-
італьянскім прадпрыемстве 
вытворчасці дадзенай 
накіраванасці.

Але як паказаў час, першая 
партыя гусянят у колькасці 600 
птушак паспяхова прайшла 
адаптацыю і без нейкая 
спецыфічнага догляду. Зараз 
у загонах фермы налічваецца 
больш за дзве тысячы птушак. 
Палова з іх - дарослыя, вагой па 
5-7 кг, астатнія яшчэ не дасягнулі 
сталасці. Усе яны  ліндаўской 
пароды, якая была выведзена 
шляхам скрыжавання кітайскай 
і рускай разнавіднасцяў. У 
бліжэйшых планах на будучае: 
пашырэнне вытворчых 
плошчаў для развядзення 

птушак. Паколькі закупляць 
гусянят ў інкубатары надта 
дорага, дырэктар “Прыазёрнага 
міра” вырашыў стварыць ўлас-
ны птушкаплемрэпрадуктар. 
Менавіта таму ідзе 
рэканструкцыя будынкаў 
былога малочна-таварнага 
комплекса ў вёсцы Дабея.

Кіраўнік гаспадаркі лічыць, 
што гадоўля гусей – справа 
перспектыўная. Растуць 
патрэбы айчыннага рынку, а 
гаспадарка можа іх забяспечыць 
і нават дасягнуць павелічэння 
гусінага статку да 20 тыс. галоў 
- цэлая гусіная фабрыка. А 
як паказвае практыка, гэтая 
птушка характарызуецца 
разам з высокімі паказчыкамі 
хуткасці прыросту жывой 
масы маладняку, яшчэ і 
вельмі добрымі вытворчымі 
паказчыкамі. Гусі добра 
прыстасаваныя да мясцовых 
умоў вырошчвання і ўтрымання. 
Выдаткі на куплю камбікорм і 
збожжа не перавышаюць 40% 
ад сабекошту птушкі. 

ян Вайтовіч

Некалькі месяцаў таму ў памяшканне былой свінафермы Непароты завезлі 
першую партыю гусянят. Новыя насельнікі прыжыліся, а кіраўніцтва гаспа-
даркі ўжо плануе пашырэнне вытворчасці.

у “прыазёрНым міры” 
будзе гусіНая фабрыка

З аналізам працы па 
папярэджанні гібелі 
і  траўматызму людзей 
пры ўзнікненні пажараў 
і іншых надзвычайных 
сітуацый выступіў начальнік 
Шумілінскага РАНС Сасновіч 
А.І.

Начальнік выратавальна-
пажарнай  службы раёна 
азнаёміў прысутных са 
склаўшайся абстаноўкай у 
рамках пажарнай бяспекі 
на суб’ектах гаспадарання 
і жылым фонде раёна.  
Апроч таго, ён паведаміў 
аб той працы, якая 
садзейнічае прафілактыцы 
правапарушэняў правіл 
бяспекі пры рамонтных 
работах. А гэта і  замена 
печаў, электраправодкі 
і ўсталёўцы АПА ў 

домаўладаннях грамадзян. 
Даклад суправаджаўся 
паказам слайдаў па тэматыку  
пажарнай бяспекі. 

Асаблівая ўвага з боку 
кіраўніцтва аддзела 
надзвычайных сітуацый была 
звернута на «групу рызыкі». 
Гэта тыя неблаганадзейныя  
сем'і, якія выхоўваюць 
малалетніх дзяцей, адзінокія 
грамадзяне сталага ўзросту, 
інваліды, асобы, якія 
злоўжываюць спіртнымі 
напоямі і г.д. 

Безумоўна,  работе 
выратвальнікаў павінен быть 
комплексны падыход.  Да 
ўсіх тых мерапрыемстваў, 
якія праводзяцца выра-
тавальнікамі,  павінны быть 
прыцягнуты зацікаўленыя 
службы раёна. А гэта і органы 

унутраных спраў, сацыяльнай 
сферы, аховы здароўя, 
педагагічныя калектывы. 

Перадавым вопытам 
лічыцца такая форма работы 
па прафілактыцы пажараў, 
як правядзенне сельскіх 
сходаў, на якіх грамадзянам 
тлумачацца асноўныя 
правілы і патрабаванні 
пажарнай бяспекі і сумесных 
рэйдавых праверак з удзелам 
зацікаўленых суб'ектаў 
прафілактыкі.

Хочацца спадзявацца, што 
вось такія мерапрыемствы 
работнікаў аддзела па 
надзвычайных сітуацыях 
прынясуць агульную карысць 
у мэтах папярэджання 
пажараў у жылым сектары 
нашых  вёсак.  

Алесь прыбярэжны

На чарговай сесіі Шумілінскага райсавета было абмеркавана пытанне аб 
стане пажарнай бяспекі ў раёне

пажары НеабходНа 
прадухіліць

Пад установу пераўтвораны 
будынак, у якім у розны 
час размяшчаліся 
агульнаадукацыйная школа і 
вучэбна-вытворчы камбінат. 
У працы па праектаванні і 
будаўніцтву, куплю мэблі і 
спецыяльнага абсталявання 
ўкладзена больш Br4,1 млрд. 

У новым навучальным 
годзе пад адным дахам 
збяруцца творчыя 
калектывы, аддзяленні 

і гурткі, якія да гэтага 
дзейнічалі ў разрозненых 
прыстасаваных памяшканнях. 
У двухпавярховым будынку 
абсталяваны 24 кабінета, залы 
для заняткаў харэаграфіяй 
і харавым спевам, актавая 
зала, душавыя, а таксама 
спецыяльныя і дапаможныя 
памяшканні. 

У школе будуць дзейнічаць 
пяць аддзяленняў - 
інструментальнае, музычнае, 

харавое, харэаграфічнае і 
мастацкае. Заняткі змогуць 
наведваць больш за 350 
чалавек. 

Шумілінская дзіцячая школа 
мастацтваў багатая на творчыя 
калектывы. Тут дзейнічаюць 
два аркестра са званнем 
"народны" - духавы і народных 
інструментаў, а таксама тры 
узорных калектыву - харавой, 
аркестр баяністаў і духавы. 

Алесь прыбярэжны

Будынак дзіцячай школы мастацтваў адкрыўся пасля капітальнага рамонту 
з мадэрнізацыяй 

рЭкаНструкцыя 
будыНка Школы 
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 ЕўРАпЕйСКі ВыбАР  ДэВАлЬВАцыя

У Вярхоўнай Радзе 
ратыфікаваны дакумэнт назвалі 
«цывілізацыйным выбарам 
Украіны» і ўхвалілі таксама заяву 
пра намер Украіны далучыцца да 
Эўрапейскага Зьвязу.

Сьпікер Вярхоўнай Рады 
Аляксандар Турчынаў ва 
ўступным слове заявіў пра 
гістарычную важнасьць гэтай 
падзеі:

«Мільёны людзей ва Ўкраіне 
паўсталі за права жыць у 
эўрапейскай супольнасьці. Гэтае 
права ўкраінцы са зброяй у 
руках абараняюць ад расейскіх 
агрэсараў на ўсходзе Ўкраіны», 
— сярод іншага заявіў сьпікер 
Рады.

«Постсавецкая прастора 
засталася ззаду, яна частка 
нашага мінулага, а Эўропа 
— наша будучыня», — заявіў 
міністар замежных спраў Украіны 
Павал Клімкін, прадстаўляючы 
дакумэнт на ратыфікацыю.

Профільныя камітэты Рады і 
дэпутацкія фракцыі аднагалосна 
выказаліся ў падтрымку 
ратыфікацыі, у тым ліку і фракцыя 
Партыі рэгіёнаў, якая летась 
фактычна была перапыніла 
працэс эўраінтэграцыі.

Менавіта пастанова 
ранейшага ўкраінскага ўраду 
пад кіраўніцтвам Мікалая 
Азарава прыпыніць увосень 
мінулага году падрыхтоўку да 

падпісаньня Пагадненьня аб 
асацыяцыі з ЭЗ прывяла да 
масавых антыўрадавых выступаў 
ва Ўкраіне, якія сталі вядомыя 
як «Эўрамайдан» і прывялі да 
зьмены ўлады ў краіне.

«Мы выпраўляем памылку, якая 
была зробленая 350 гадоў таму», 
— заявіў у парлямэнце прэм’ер 
Украіны Арсені Яцанюк, маючы на 
ўвазе рашэньне Пераяслаўскай 
рады аб саюзе з Масковіяй.

Пасьля гэтага была ўсталяваная 
жывая сувязь з Брусэлем, з сэсій 
най заляй Эўрапарлямэнту.

Старшыня Эўрапарлямэнту 
Марцін Шульц назваў супольнае 
галасаваньне ў Кіеве і Брусэлі 
«гістарычным момантам». Сярод 
іншага ён асудзіў расейскую 
анэксію Крыму і агрэсію ў 
Данбасе.

«Вайна разьвязаная ў Эўропе. 
Эўрапарлямэнт заўсёды абараняў 
тэрытарыяльную цэласнасьць 
і незалежнасьць Украіны, і мы 
будзем працягваць гэта рабіць. 
Будзем рабіць усё, каб мары 
людзей Украіны, тых, хто стаяў на 
Майдане, маглі рэалізавацца. Мы 
падтрымаем украінскіх людзей у 
дасягненьні мараў Майдана».

Прэзыдэнт Украіны Пятро 
Парашэнка ў звароце да абодвух 
парлямэнтаў на ўкраінскай 
і ангельскай мовах перш за 
ўсё падзякаваў за падтрымку 
Ўкраіны:

«Тая атмасфэра, якая пануе ў 
Вярхоўнай Радзе, нагадвае тое, 
што было падчас абвяшчэньня 
незалежнасьці Ўкраіны. 
Нябесная сотня і 882 адважныя 
ўкраінскія ваяры памерлі ня 
толькі за Ўкраіну, але і за Эўропу. 
Ніводная нацыя за права быць 
эўрапейцам не плаціла такой 
вялізнай цаны. Хто можа быць 
цяпер супраць наданьня нам 
пэрспэктывы сяброўства ў 
Эўразьвязе? Эўраінтэграцыя 
стала нашай нацыянальнай 
ідэяй, і ўнутраныя і зьнешнія 
патугі спыніць наш гістарычны 
поступ ужо пацярпелі фіяска. Мы 
вытрымалі гэты шалёны ціск... 
Без Украіны аб’яднанай Эўропы 
не існуе».

Парашэнка і Шульц неадкладна 
падпісалі законы аб ратыфікацыі. 
Парашэнка даручыў ураду 
пачаць імплемэнтацыю дамовы 
ад заўтра.

«Прыкра, што гэтая дамова 
замацаваная крывёю, але 
такая плата за наш выбар, за 
незалежнасьць і цэласнасьць 
украінскай дзяржавы. Гэта толькі 
пачатак вялікага эўрапейскага 
шляху», — заявіў Парашэнка.

Пасьля гэтага Вярхоўная Рада 
ўхваліла Заяву аб намеры Ўкраіны 
далучыцца да Эўрапейскага 
Зьвязу.

www.svaboda.org/content/
article/26587179.html

Вярхоўная Рада Ўкраіны і Эўрапарлямэнт ратыфікавалі Дамову аб асацыяцыі 
Ўкраіны і Эўрапейскага Зьвязу. Галасаваньне ў Кіеве і Брусэлі прайшло сынхронна. 
«За» прагаласавалі 355 дэпутатаў Рады і 535 дэпутатаў Эўрапарлямэнту.

украіНа зрабіла 
«цывілізацыйНы выбар»

Напрыканцы мінулага тыдня 
трохбаковая кантактная група 
(Украіна–АБСЕ–сепаратысты) 
у Мінску ўзгадніла чарговы 
мемарандум з 9 пунктаў, які 
закліканы спыніць вайну паміж 
Украінай і Расіяй.

 Пасля завяршэння перамоваў 
экс-прэзідэнт Украіны Леанід 
Кучма паведаміў пра гэтыя 
пункты. Асноўныя з іх — 
спыненне прымянення зброі; 
спыненне падраздзяленняў і 
воінскіх фармаванняў бакоў 
на лініі сутыкнення па стане 
на 19 верасня; забарона на 
прымяненне ўсіх відаў зброі і 
наступленняў; разгортванне 
ў зоне спынення прымянення 
зброі маніторынгавай місіі 
АБСЕ. А галоўны пункт — вывад 
усіх замежных наймітаў (чытай 
— расійскіх войскаў) з зоны 
канфлікту як з аднаго, так і з 
другога боку.

 Як ні дзіўна, выконваць гэтыя 
пагадненні пачала Расія. У NАТO 
заўважылі адыход з Украіны 
значнай часткі рэгулярных 
расійскіх войскаў. «Гэта вельмі 
добра, за выключэннем таго, 
што дадому расійскія войскі 
не вярнуліся. Гэтыя ваенныя 
сілы засталіся непадалёк ад 
мяжы, і пры жаданні зноў 
могуць быць задзейнічаны на 
тэрыторыі Украіны», — заявіў 
галоўнакамандуючы сіламі NАТO 
ў Еўропе, генерал арміі ЗША Філіп 
Брыдлаў.

 Таксама ранавата казаць пра 
спыненне агню: сепаратысты 
працягваюць абстрэл украінскіх 
войскаў з «Градаў» ды іншых 
цяжкіх артылерыйскіх установак. 
Заўважана, што расійскіх 

вайскоўцаў у Данбасе масава 
пераапранаюць у «апалчэнцаў». 
Але ж фармальна Еўропа і ЗША 
далі Расіі час да лістападаўскага 
саміту G20, каб урэгуляваць 
сітуацыю на Данбасе. Так што час 
у Расіі ёсць.

 Што атрымаў з «міратворчай 
ініцыятывы» Мінск? Найперш, 
нам удалося на фоне расійска-
ўкраінскага канфлікту не 
пасварыцца: ані з Захадам, ані 
з Расіяй, ані з Украінай. Гэта ўжо 
вялікае дасягненне. Афіцыйныя 
ўлады не рабілі рэзкіх заяваў 
і не лезлі ў канфлікт з рэзкімі 
заявамі (не выключаю, што 
часам гэтага вельмі хацелася). 
У выніку сталіца «сінявокай» 
стала выдатнай пляцоўкай 
для перамоваў, у чарговы раз 
падкрэсліўшы грунтоўнасць 
сваёй «стабільнасці».

 Беларусь атрымала шмат 
іміджавых дывідэнтаў. У працэсе 
замірэння Украіны і Расіі 
«крыштальны сасуд» наведала 
багата розных уплывовых 
дэлегацыяў. Акрамя знакамітага 
«зорнага» «мінскага саміту» тут 
прызямляліся дэлегацыя ЗША на 
ўзроўні намеснікаў памочнікаў 
міністраў і дзяржсакратара, 
прайшоў візіт упаўнаважанай 
па справах прэсы Дуні Міятавіч, 
і гэтак далей. Не спалі ў шапку 
і беларусы — кіраўнік МЗС 
Уладзімір Макей наведаў 
Польшчу, а ў Нью-Ёрку адкрыўся 
Беларускі інвестыцыйны форум. 
Падчас гэтага мерапрыемства 
было агучана, што Беларусь 
можа пагадзіцца на павелічэнне 
супрацоўнікаў амерыканскага 
пасольства ў Мінску.

 Нават старшыня ААН Пан 

Гі Мун падзякаваў Беларусі і 
асабіста Аляксандру Лукашэнку 
за ўрэгуляванне канфлікту ва 
Украіне. «Адзначаю разумную 
палітыку кіраўніка Беларусі ў 
адносінах да сітуацыі ва Украіне. 
Спыненне агню адбылося 
дзякуючы дамове, падпісанай 
у Мінску», — сказаў генсек 
ААН, сустрэўшыся ў Нью-Ёрку з 
Мясніковічам.

 Карацей, без асаблівых 
высілкаў, толькі цярпеннем 
і ўпартасцю ва «ўкраінскім 
пытанні» афіцыйны Мінск, без 
шкоды для пачуцця ўласнай 
значнасці (кшталту вызвалення 
палітвязняў) здолеў ператварыць 
«апошнюю дыктатуру Еўропы» 
ў «важнага і надзейнага 
міратворца». Тое, што за вялікія 
грошы не здолеў зрабіць лорд 
Бэл, абсалютна бясплатна зрабілі 
Пуцін, Майдан і Парашэнка.

 Але, як кажуць, «дзякуй» у 
кішэню не пакладзеш». Зараз 
варта думаць пра тое, як гэтыя 
іміджавыя перамогі перавесці 
ў практычную плоскасць — у 
плоскасць атрымання грошай.

 Беларусь спрабуе 
скарыстацца расійскім 
эмбарга, перапрацоўваючы 
«санкцыйныя» прадукты ў 
беларускія, і гонячы іх у Расію. 
А тое і проста займаючыся 
кантрабандай еўрапейскай 
прадукцыі ў расійскія гандлёвыя 
сеткі пад выглядам беларускай. 
Як паведаміў нядаўна 
Рассельгаснагляд, з моманту 
ўвядзення Расіяй эмбарга, на 
кантрольных пастах спынена 
больш за 80 спробаў незаконнага 
ўвозу расліннай прадукцыі 
Еўрасаюза з тэрыторыі Беларусі.

 Пра аб’ёмы ўзаемавыгаднага 
гандлю можна казаць і па тым, 
што беларускія ўлады дазволілі 
імпартаваць еўрапейскае 
малако для перапрацоўкі аж 
13 малаказаводам. Імпарт жа 
нарвежскага ласося ў Беларусь 
з увядзеннем эмбарга ўзрос 
у чатыры разы! Зразумела ж, 
беларусы столькі рыбы не 
ядуць.

 Але хутка гэты «харчовы 
Кландайк», як назвалі яго нашы 
чыноўнікі, можа скончыцца, 
менавіта дзякуючы «мінскім 
дамоўленасцям». Як паведаміла 
прэс-сакратарка кіраўніка 
еўрапейскай дыпламатыі Кэтрын 
Эштан Мая Качыянчыч, 30 верасня 
ЕС мае намер перагледзець 
санкцыі, уведзеныя супраць Расіі, 
у тым ліку і ў бок паслаблення. Да 
30 верасня Еўрапейская служба 
знешніх дзеянняў павінна 
прадставіць «комплексны 

агляд стану выканання мінскага 
мірнага плану, у прыватнасці 
рэжыму спынення агню», і ў 
той жа дзень, пры станоўчым 
выніку, часткова адмяніць альбо 
паслабіць санкцыі супраць Расіі.

 Масква праз месяц пасля 
ўвядзення эмбарга таксама 
дапетрыла, што церпяць ад 
яго, пераважна, самі расійцы. 
Але адмовіцца ад яго «ў 
аднабаковым парадку» — гонар 
не дазваляе. Таму, пры змякчэнні 
санкцыяў, Расія можа і адмяніць 
абмежавальныя захады супраць 
еўрапейскіх прадуктаў. Ці, 
калі не адмяніць, то таксама іх 
«змякчыць».

 Так што праз тыдзень халява 
можа скончыцца. І трэба 
будзе думаць, што яшчэ мы 
можам выцягнуць з іміджу 
«міратворцы».

Сяргей пульша
“Новы час”

Мірныя перамовы ў Мінску па Украіне дасягнулі пэўнага выніку. Але, як кажуць, «дзякуй» у кішэню не пакладзеш».Трэба думаць, 
што яшчэ мы можам выцягнуць з іміджу «міратворцы».

хутка скоНчыцца халява

29 верасня курс даляра на 
Маскоўскай біржы пераадолеў 
чарговы гістарычны 
максымум, дасягнуўшы 
рэкордных 39,534 руб. 
Таксама адносна расейскай 
валюты вырас курс эўра, 
пераадолеўшы 50-рублёвы 
ўзровень (50,13 руб.).

Заіка адзначае, што ў 
Беларусі і Расеі розныя 
разуменьні прынцыпаў 
банкаўскай сыстэмы і 
яе рэгуляваньня, таму 
аўтаматычнага падзеньня 
беларускага рубля разам з 
расейскім не адбудзецца.

 «У Расеі курс знаходзіцца 
ў свабодным плаваньні і ён 
асабліва не падтрымліваецца. 
То бок яны лічаць, што ня 
трэба трымаць штучна курс, 
ня трэба траціць на гэта 
грашовыя рэсурсы. У Беларусі 
курс не свабодны, беларускі 
рубель пераацэнены, 
і Беларусь заўсёды не 
пасьпявала за паралельнай 
дэвальвацыяй расейскага 
рубля. Таму тут адбудзецца 
тое, што і заўсёды: беларуская 
прадукцыя будзе значна 
даражэць на расейскім рынку. 

То бок мы будзем траціць 
к а н к у р э н та з д о л ь н а с ь ц ь , 
а расейская прадукцыя 
будзе станавіцца больш 
канкурэнтаздольнай на 
беларускім рынку», — кажа 
экспэрт.

Але празь нейкі час, калі 
разрыў паміж валютнымі 
курсамі ў Беларусі і Расеі будзе 
павялічвацца, беларускае 
кіраўніцтва ўсё роўна 
будзе вымушана пайсьці на 
дэвальвацыю.

«Будзе ціск з боку многіх 
суб’ектаў гаспадараньня, 
асабліва экспартэраў, якія 
пастаўляюць прадукцыю 
ў Расею. Гэты ціск будзе 
трансьлявацца і на ўрад, і на 
прэзыдэнта, і на Нацбанк. 
Таму, хоць са спазьненьнем, 
але беларускі рубель будуць 
дэвальваваць», — тлумачыць 
Заіка.

Што тычыцца далейшых 
пэрспэктыў расейскага рубля, 
то, паводле Заікі, усё будзе 
залежаць ад узроўню цэнаў 
на энэрганосьбіты і аб’емаў 
расейскага экспарту нафты і 
газу.

“Радыё Свабода”

расейскі рубель 
падае, беларускі 

— На чарзе 
Такую думку ў інтэрвію Радыё Свабода выказаў 
кіраўнік аналітычнага цэнтру «Стратэгія» Леанід 
Заіка.
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СУСВЕтНы пАРАДАК

РОССийСКиЕ мЕДиА

эКАНОміКА

Пасьля распаду СССР і савецкага 
блёку адзінай звышдзяржавай засталіся 
Злучаныя Штаты. Цягам 1990-х — пачатку 
2000-х гадоў іх уплыў у сьвеце быў 
велізарны. Палітыкі і аналітыкі гаварылі 
пра пабудову аднапалярнага сьвету. 
(Дарэчы, культавы тэзіс беларускага 
афіцыйнага прапагандысцкага 
канструкту.) Каталізатарам гэтага 
працэсу стаў тэракт 11 верасьня 2001 
году. Рэакцыя на яго — спроба ЗША 
перабудаваць сьвет паводле свайго 
сцэнару. Адлюстраваньнем чаго стала 
канцэпцыя ўсясьветнага паходу за 
дэмакратыю адміністрацыі Буша-
малодшага. Кульмінацыяй таго трэнду 
былі вайсковыя апэрацыі міжнароднай 
кааліцыі на чале з ЗША ў Аўганістане і 
Іраку.

Аднак за кароткі час гэтая тэндэнцыя 
зьмянілася на процілеглую. Спроба 
ЗША перабудаваць сьвет на свой 
вобраз і падабенства выклікала моцную 
антыамэрыканскую хвалю на ўсіх 
кантынэнтах. Адначасова зьявіліся новыя 
цэнтры сілы: ЭЗ, дзяржавы БРІКС (асабліва 
Кітай). На ўсясьветны парадак дня замест 
G8 усё больш стала ўплываць G20.

Але галоўным чыньнікам крызісу 
амэрыканскага лідэрства сталі працэсы 
ўнутры ЗША. Хутка выявілася, што 
грамадзяне Злучаных Штатаў не гатовыя 
шмат плаціць за ўсясьветную гегемонію 
сваёй краіны. Асабліва жыцьцямі 
амэрыканскіх вайскоўцаў. (У гэтым 
прынцыповае адрозьненьне ЗША ад Расеі. 
Вось расейцы — клясычная імпэрская 
нацыя, якая за дзяржаўную веліч гатовая 
плаціць любую цану.) Да таго ж вынікі 
апэрацыі ў Аўганістане і Іраку выявіліся, 
мякка кажучы, непераканаўчымі. 
Палітыка адміністрацыі Буша выклікала 

жорсткую крытыку.
У выніку Барак Абама перамог на 

прэзыдэнцкіх выбарах пад міралюбнымі 
лёзунгамі, абяцаньнямі вывесьці 
амэрыканскія войскі з Аўганістану і 
Іраку. За што атрымаў Нобэлеўскую 
прэмію міру. Кампанія ўсясьветнага 
паходу за дэмакратыю была згорнутая. 
Адміністрацыя Абамы абвясьціла 
«перазагрузку» ў адносінах з Расеяй, 
што фактычна азначала адмову ЗША 
ад канкурэнцыі з РФ за кантроль над 
постсавецкай прасторай, Вашынгтон 
прызнаваў гэты рэгіён расейскай 
дзялянкай.

І вось тут, калі ЗША дэ-факта прызналі, 
што ў іх нестае сілаў усталяваць 
аднапалярны сьвет, выявілася цікавая 
рэч. Крытыкі амэрыканскай гегемоніі 
грунтаваліся на тым, што Злучаныя 
Штаты выконваюць сваю ролю дрэнна, 
часта злоўжываюць сваім статусам 
усясьветнага паліцэйскага на сваю 
карысьць. Таму, маўляў, трэба ўсталяваць 
больш справядлівы шматпалярны сьвет.

І вось амэрыканская гегемонія 
разбураная. І хутка выявілася, што 
альтэрнатывай аднапалярнаму парадку 
стаў не шматпалярны парадак, як усе 
думалі, а шматпалярны беспарадак. Бо 
калі зьнікае ўсясьветны паліцэйскі, які б 
ён ні быў дрэнны, пачынаецца хаос.

Узгадайце, колькі гадоў свавольнічалі 
самалійскія піраты. У ХХІ стагодзьдзі, 
на самым ажыўленым марскім шляху 
яны доўгі час беспакарана рабавалі 
гандлёвыя караблі розных краін, амаль 
вярнуўшы сьвет у гэтай частцы плянэты ў 
сярэднявечча.

Колькі гадоў выпрабоўваў усясьветную 
супольнасьць на цярпеньне Іран з 
сваёй ядзернай праграмай! Можна 

ўзгадаць фэномэн КНДР, кіраўнікі якой 
рэгулярна пужаюць усіх вакол ядзерным 
армагедонам. У адказ вялікія дзяржавы, 
каб улагодзіць вар’ятаў, пастаўляюць 
туды харчаваньне.

Вось Расея, парушаючы ўсялякія 
міжнародныя нормы, пачала захопліваць 
тэрыторыі суседніх дзяржаў (Грузіі, 
Украіны). У адказ Захад увёў эканамічныя 
санкцыі. І толькі. Прэзыдэнт Украіны 
Парашэнка паехаў у ЗША па дапамогу, 
але Вашынгтон ня даў ні узбраеньня, 
ні, фактычна, грошай. Бо шматпалярны 
сьвет, кожны сам за сябе.

Ці вось новы выклік сьвету — Ісламская 
дзяржава Іраку і Леванту. Гэтыя не 
прызнаюць ніякіх правілаў, захопліваюць 
закладнікаў, рэжуць горла «няверным» 
перад тэлекамэрамі, ёсьць інфармацыя 
пра прымяненьне хімічнай зброі. Сьвет 
павінен быў бы здрыгануцца і хутка, 
рашуча ліквідаваць гэты небясьпечны 
ачаг. Але дзе там? Рада Бясьпекі ААН 
дэманструе бездапаможнасьць. Расея 
выкарыстоўвае сытуацыю, каб нашкодзіць 
ЗША. Калі глядзець расейскія тэлеканалы, 
то галоўная небясьпека сьвету — не 
ісламісцкія тэрарысты, а амэрыканцы, 
якія зьбіраюцца іх бамбіць на сырыйскай 
тэрыторыі. Маўляў, парушэньне 
сувэрэнітэту. Хоць рэжым Асада даўно не 
кантралюе тыя тэрыторыі.

ЗША змаглі арганізаваць сваіх 
саюзьнікаў толькі на бамбаваньне 
Ісламскай дзяржавы Іраку і Леванту. 
Але ўсім зразумела, што аднымі 
бамбаваньнямі, без сухапутнай апэрацыі, 
гэтую навалу ня зьнішчыць. Урадавыя 
арміі Сырыі і Іраку перамагчы ісламістаў 
ня здольныя. Але ваяваць ніхто ня хоча. 
Бо шматпалярны «парадак».

Валер Карбалевіч

Калісьці ў часы «халоднай вайны» ў сьвеце было два «смотрящих» за падтрыманьнем парадку, 
два міжнародныя паліцэйскія — СССР і ЗША. Яны між сабой жорстка супернічалі, але маглі хутка 
і рашуча вярнуць да рэальнасьці любога свавольніка. Можна ўзгадаць, як эфэктна паставілі на 
месца садамаўскі Ірак, які захапіў Кувэйт у 1991 годзе.

замест адНапалярНага парадку — 
ШматпалярНы беспарадак 

Чуров отказался спорить с депутатом 
Зюгановым на ящик коньяка. Профком 
аппарата Госдумы приглашает желающих 
записаться в хоровой ансамбль: 
прослушивание в октябре.

Новости из нижней палаты 
однообразны, и на этом фоне сообщение 
об уходе Алины Кабаевой звучит, как по 
другому поводу сказал поэт, громом среди 
праздности. Все-таки оттуда, где годами 
блокируют вещание, перекрашивая 
Кремль, мало кто уходит добровольно, 
а тут сдают мандаты сразу несколько 
избранников, но самая яркая среди них 
безусловно она. Спортсменка, гимнастка, 
красавица и, как пишут в определенного 
рода газетах, секс-символ российского 
парламента.

Самое же интересное в этой новости 
заключается в том, куда она уходит, сдав 
мандат. Алина Маратовна возглавит 
совет директоров "Национальной 
медиагруппы", крупнейшего нашего 
частного, если можно так выразиться, 
медиахолдинга, которому принадлежат 
два известных телеканала, Пятый и РЕН 
ТВ. Кроме того, она станет совладельцем 
Первого канала и News Media, то есть 
вместе с Эрнстом и Арам Ашотычем 
окажется там, где любят Родину, славят 
Россию, а также выпекают секс-символы, 
женские и мужские, включая самый 
главный.

Налицо своего рода логический круг, не 
правда ли?

Причем это ощущение усиливается, 
едва вспомнишь, что сама гимнастка 
шесть с половиной лет назад оказалась 

в центре одного из самых громких 
медийных скандалов определенного 
рода, когда-либо сотрясавших 
Российскую Федерацию. Имею в виду 
погибшую вскоре газету "Московский 
корреспондент", где со ссылкой на какого-
то близкого друга некоего организатора 
корпоративных праздников сообщалось 
о том, что Путин развелся - и вскоре 
намерен сочетаться законным браком с 
Кабаевой.

После чего главного редактора 
"Москора", понятное дело, уволили, 
а газету закрыли - в связи с 
нерентабельностью в часы ее мировой 
славы. Оклеветанный жених обогатил 
современный политический словарь 
словосочетанием "гриппозные носы". 
Оклеветанная невеста через пресс-
секретаря послала всех куда подальше, 
потребовав опровержения. И долго еще 
общественность гадала о том, что это 
было: попытка наезда на Путина, попытка 
объединить в глазах россиян два секс-
символа, почему-то неудавшаяся, или 
самодеятельность журналистов в погоне 
за длинным рублем и высокими тиражами. 
Однако правды мы так и не узнали.

Прошли, как говорится, годы. 
Владимир Владимирович и Людмила 
Александровна сходили на "Эсмеральду". 
Пресс-секретарь Путина тоже развелся и 
стал время от времени развеивать слухи 
о венчании своего патрона и убеждать 
собравшихся в том, что "есть у него жена 
или нет" - это его личное президентское 
дело. Что было вполне резонно: чай, 
не во Франции живем и не в Америке. 

История подзабылась, поскольку Алина 
Маратовна редко появлялась на публике, 
равно и в Думе, лишая сплетников 
информационных поводов для 
обсуждения своей личной жизни. Если 
же вдруг сообщалось, что она зажжет 
олимпийский огонь в Сочи, то публика 
тут же вспоминала о ней, развлекаясь в 
своих интернетах. Мол, а ты что подарил 
своей девушке к Олимпиаде?..

Теперь, конечно, про Кабаеву 
заговорили вновь, и в комментах нет 
недостатка, и даже главный российский 
оппозиционер преисполнен чувством 
гордости за страну. Это понятное 
чувство трудно не разделить, но самым 
важным все-таки представляется 
другое. Вот эта самая закольцованность 
новостного сюжета. Знаменитая 
Алина Кабаева, бывшая гимнастка и 
депутат, возглавит совет директоров 
"Национальной медиагруппы", потеснив 
хозяйствующего субъекта Ковальчука. 
Отныне она будет осуществлять общее 
руководство "гриппозными носами" - и 
не жалкий какой-то таблоид окажется 
под ее контролем, но целый ряд 
государствообразующих. "Известия", 
Life News, газеты "Жизнь" и "Твой день", 
радиостанция "Русская служба новостей". 
Сам Арам Ашотыч станет прислушиваться 
к ее мнению, шутка ли.

И вот что думается на сей счет. 
Жертва лживых слухов или правдивых 
сливов, она, быть может, захочет 
навести некоторый порядок в том 
заведении, где начальствует наш лучший, 
талантливейший мэрдок. Может, ей 

неприятно станет руководить этой 
собирательной газетой "Жизнь", смысл 
существования которой заключается 
в том, чтобы соваться в чужие постели, 
организовывать прослушку в чужих 
мобильниках и без мыла пролезать в душу 
разнообразных ньюсмейкеров. И, может, 
даже тот факт, что пресса медиахолдинга 
более всего старается отравлять жизнь 
оппозиционерам и прочим национал-
предателям, не покажется ей достаточным 
оправданием.

Вспомнит Алина Кабаева, как ее 
отдавали замуж за президента (и ведь не 
исключено, что таким образом разрушали 
брак с любимым человеком, кто знает), и 
поморщится. Красивым женщинам это 
очень идет. А когда красивая женщина еще 
и большой начальник, тесно связанный с 
Кремлем, то кадровые последствия могут 
быть самыми непредсказуемыми.

Вообще Алина Кабаева как шеф 
главных российских таблоидов — это 
тема первополосная. Сюжет, который 
по-настоящему волнует. Тревожно и за 
спортсменку, и за судьбу первейших 
представителей второй древнейшей, 
которых она будет курировать, и в 
особенности за депутатов осиротевшей 
Госдумы — как они там теперь без 
нее? Сумеют ли утешиться, занимаясь 
привычным делом: блокировкой вещания 
и покраской Кремля? Собственно, почему 
бы и не перекрасить, а потом хором не 
попеть. Это наверняка попадет в топ-
новости "Национальной медиагруппы".

илья мильштейн
Грани.Ру

Депутат Дегтярев предложил перекрасить Кремль в белый цвет. Депутат Маркелов требует заблокировать вещание Euronews. 
Депутат Кобзон будет судиться с Латвией.

лада алиНа

«Напішыце пра гэта! — просіць 
ён. — Пакінулі толькі аўтобусную 
вытворчасць і некаторых вузкіх 
спецыялістаў на іншых месцах, і 
ўсё на гэтым. Астатнія — дома, — 
расказвае наш суразмоўца. — Так 
адбывалася ўвесь жнівень. У чацвер 
прыносіцца загад аб тым, што пятніца 
аб’яўляецца непрацоўным днём. Пасля 
да пятніцы далучыўся яшчэ і чацвер. У 
сераду прынеслі загад — у чацвер не 
працуем».

Варта адзначыць, што гэтыя прастоі 
сумленна аплачваюцца — людзі 
атрымліваюць 2/3 акладу. Але прэмію 
атрымліваюць толькі рабочыя. 
Тэхнічным работнікам яе не даюць.

Мы пазванілі на завод. З намі пагаварыў 
намеснік камерцыйнага дырэктара 
Сяргей Захарэвіч. Па яго словах, 
прадпрыемства працуе, зыходзячы 
з колькасці замоваў і аптымальнага 
размеркавання працоўнага часу. Так, 
праблемы ёсць, але ж, падкрэслівае ён, 
пяць дзён на тыдзень працуе больш за 
палову падраздзяленняў.

Ад сябе дадамо, што заканадаўства 
прадпрыемствам не парушаецца. 
Нашто выпускаць прадукцыю, на якую 
няма попыту? Гэта права завода — 
вырашаць, калі і колькі працаваць.

І, тым не менш, сітуацыя — трывожны 
званочак адносна перспектываў 
беларускага машынабудавання ў 
складзе Еўразійскага саюза.

Улад Швядовіч
«Наша Ніва»

У рэдакцыю звярнуўся супра-
цоўнік Мінскага аўтазавода. 
Сітуацыя на прадпрыемстве 
ўсё горшае. У жніўні вялікую 
частку падраздзяленняў пера-
вялі на трохдзённы рэжым 
працы.

маз На
трохдзёНцы


